
Referat af møde i DRC Frivilligforum 
Dato: 11. april 2023  Tid: 13.00 – 16.00  

Sted: Borgergade 10, 1300 København K (mød op i receptionen på 3. sal, hvor I bliver hentet) 

Mødeleder: Lone Tinor-Centi                                       Referent:  

Deltagere:  DRC Frivilligforum                                      Afbud:  Bettina Bach, Shadie Baker Ali 

 
 

Tid: Dagsorden Orientering/drøftelse/beslutning 

13.00 

v./ Lone 

Velkommen til nye og gamle medlemmer i DRC 
Frivilligforum 
 

Orientering 
Sekretariatet bød velkommen. 
Medlemmerne af DRC Frivilligforum 
præsenterede sig og Sekretariatet 
orienterede om rammer og formål med 
DRC Frivilligforum. Formålet er at 
inddrage det frivillige netværks stemme i 
at sikre de bedst mulige rammer for de 
frivilliges virke. Der blev talt om 
muligheder i forhold til inddragelse af 
frivillige i de enkelte regioner og 
dialogen mellem de frivillige og den 
valgte repræsentant i regionen. Et godt 
greb er at skabe dialog gennem 
Facebook. Regitze fra Region 
Syddanmark har god erfaring med 
oprettelse af en Facebook, hvor alle 
frivillige i Region Syddanmark kan blive 
medlem. Regitze bruger Facebook 
gruppen til at orientere om, hvad der 
sker i DRC Frivilligforum samt 
efterlysning af emner frivillige i regionen 
ønsker at Regitze skal tage op i DRC 
Frivilligforum. 

13.30 Mødeplan for DRC Frivilligforums møder i 2023 Drøftelse og beslutning 
Der blev lagt en mødeplan for 
Frivilligforums kommende møder. På 
baggrund af en drøftelse af hvilke dage 
og tidspunkter, der passer bedst for 
udvalgets medlemmer, besluttede 
Frivilligforum at holde fast i afholdelse af 
møder på hverdage fra 13.00 – 16.00 og 
som udgangspunkt i DRC, København. 
 
 



Kommende mødedatoer: 
31. maj 2023,  
29. august 2023,  
5. december 2023  
6. februar 2024.  
Der bliver indkaldt til møderne i 
kalenderen. 

14.00 

v./ Bettina Bach 

 

Nyt fra FU 
 

Orientering 
Da Bettina var fraværende, var der ikke 
orientering fra FU, men der var en 
drøftelse af forslaget om at ændre på 
Forretningsudvalgets sammensætning. 
På næste møde den 31. maj vil 
Frivilligforum drøftes sin stilling til de 
stillede forslag som forberedelse til 
mødet i Repræsentantskabet, som 
afholdes samme dag.  

14.15 Pause  

14.30 

v./ Else Tersgov 

Regionskonsulent Else Tersgov orienterer om nyt 
fra Region Syddanmark  

Orientering og dialog 
Det er tidligere besluttet, at der deltager 
en Regionskonsulent på møderne i DRC 
Frivilligforum. Denne gang var det Else 
Tersgov fra Region Syddanmark.  
Else fortalte om aktiviteter i Region 
Syddanmark, der er en region med 21 
kommuner, hvor DRC er til stede i 17 af 
disse. I nogle kommuner er vi til stede 
med mere end en gruppe/aktivitet. 
Else fremhævede nogle udfordringer 
med afsæt i Region Syddanmark, men 
som findes landsdækkende. Det handler 
om modtagelse af nye frivillige i en 
hektisk tid, generationsskifte i 
bestyrelser, rekruttering af frivillige og 
koordinatorer i forhold til 
netværksfamilieaktivitet, manglende 
opbakning til de kurser som DRC 
udbyder til frivillige, Hverdagsrådgivning 
contra juridisk rådgivning i 
Frivilligrådgivningerne og endelig at 
kommuner gerne vil samarbejde, men de 
vil ikke betale. 
 
Else havde også nogle opfordringer til 
medlemmerne af DRC Frivilligforum: 

• Opret en regional DRC 
Frivilligforum FB-gruppe 

• Bliv kendt af regionens frivillige 



• Del mødeindkaldelser og 
mødereferater 

• Efterspørg emner der ønskes 
drøftet i DRC Frivilligforum, eller 
emner der ønskes løftet ind i 
organisationen 

• Mødes med eller tale med 
Regionskonsulenten 

• Deltage i planlægning af 
Regionsmøde 

 

15.15 

v./ Else Tersgov  

Undersøgelse til frivillige om support fra DRC Orientering 
DRC vil efter aftale med Styrelsen for 
International Rekruttering og Integration 
(SIRI) gennemføre en undersøgelse som 
sendes elektronisk til alle frivillige i DRC. 
Vi ønsker at afdække om den support 
DRC yder frivillige opleves som relevant 
og tilstrækkelig. Der vil også blive spurgt 
til relevansen af de elektroniske og 
fysiske informationsmaterialer, der 
formidles til frivillige. Med 
undersøgelsen vil vi kigge på os selv og 
stille spørgsmålet, om vi yder den 
relevante støtte til frivillignetværket og 
understøtter de reelle behov blandt de 
frivillige. 
Undersøgelsen bliver sendt ud primo maj 
og vil løbe en måned. DRC Frivilligforum 
opfordres til at bakke op om, at så 
mange frivillige som muligt deltager i 
undersøgelsen. Undersøgelsen er vigtig i 
forhold til at få viden om frivilliges behov 
for støtte fra DRC, men også i forhold til 
vores dialog med Udlændinge- og 
Integrationsministeriet, som er vores 
donor i forhold til driften af det 
landsdækkende frivillige 
integrationsnetværk og dermed vores 
mulighed for at supportere alle vores 
6.200 frivillige. 
Der var en drøftelse af et tidligere 
efterspurgt behov blandt frivillige for 
erfaringsudveksling. En måde at facilitere 
erfaringsudveksling på kunne være 
online på tværs af aktiviteter (fx kunne 
alle der laver lektiehjælp mødes online 
på tværs af landet og udveksle erfaringer 
faciliteret af en konsulent fra DRC). Der 



blev gjort opmærksom på, at DRC ikke 
skal bruge for mange ressourcer på 
indsatsen, da det måske ikke vil blive 
prioriteret af de frivillige at deltage i på 
grund af manglende tidsmæssige 
ressourcer. Enighed om at det skal 
prøves af. Det blev også drøftet, at det er 
en udfordring, at der ikke er opbakning 
til DRCs kurser for frivillige. Der er ikke 
mange der tilmelder sig og flere som 
tilmelder sig, dukker alligevel ikke op. 
Det er rigtig ærgerligt både for den 
oplægsholder, der har forberedt sig og 
for de ressourcer, der bliver brugt til 
forplejning, som kan smides ud. 
Nogle i DRC Frivilligforum pegende på, at 
de frivillige ikke har overskud til tage til 
en by, der ligger mange kilometer fra 
egen bopæl (fx Aalborg til Aarhus). Dette 
taler for at DRC måske laver flere ryk-ud-
kurser, der kan holdes lokalt i 
samarbejde mellem flere frivilliggrupper 
i lokalområdet. 

15.45 

 

Eventuelt 
 

Regitze spurgte til om andre havde 
oplevet af flygtninge, der får forlænget 
deres Flygtningepas med et stempel ikke 
kan få det godkendt ved indrejse til 
Tyrkiet. Der var ikke nogen der havde 
oplevet dette. DRC Integration 
undersøger sagen. 

16.00 Kom godt hjem  
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